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PRAHA Budoucí vysokoškoláci si mohou oddechnout. Na vysokých školách se totiž zápisné platit nebude. Plán
ministerstva, jak by si školy mohly finančně přilepšit v době, kdy od státu dostanou mnohem méně peněz, totiž neprošel
přes českou konferenci rektorů.
"Česká konference rektorů nesouhlasí s návrhem na zavedení zápisného v podobě, v jaké je prezentováno v
předkládaném návrhu novely. Doporučujeme zavedení zápisného až v návaznosti na realizaci systému státní finanční
pomoci studentům vysokých škol a zejména po vyjasnění, že půjde o trvalé, nikoli krátkodobé řešení," stojí v prohlášení
rektorů. Navíc upozorňují na to, že vedení resortu školství provádí pomocí novel nekoncepční změny ve vysokém
školství. To však, podle nich, potřebuje spíš celkovou reformu.
Právě na stanovisko rektorů ministerstvo čekalo s konečným rozhodnutím, jestli se zápisné od příštího akademického
roku na školách platit bude, nebo ne.
"Vzhledem k zamítavému stanovisku České konference rektorů není v tuto chvíli téma zápisného pro ministerstvo
školství aktuální," potvrdila mluvčí ministerstva Lucie Kubovičová.
Předseda konference rektorů již na počátku diskusí o zápisném ale řekl, že tento poplatek v žádném případě nemůže
vyřešit situaci podfinancovaného českého školství. Podle odhadů si školy díky zápisnému mohly polepšit maximálně o
700 milionů. Kvůli plánovaným škrtům však přijdou o 2,3 miliardy korun.
"Jestliže jsme v roce 2007 na jednoho studenta dostali 72 000 korun, dneska už jsme na částce 60 000, a to je skutečně
na hranici toho, co je ještě přijatelné," dodal šéf konference rektorů Petr Fiala. Ministerstvo však tvrdí, že zápisné
není jedinou možností, jak by školy mohly "přijít" k penězům. Podle Lucie Kubovičové byla rektorům předložena celá
řada dalších možností finanční pomoci. Mezi ty další patří třeba prostředky na vědu a výzkum nebo čerpání peněz z
evropských fondů prostřednictvím individuálních národních projektů. Vysoké školy kritizují ministerstvo Reakce rektorů
ale není jedinou výtkou, která se na resort školství snesla. Rada vysokých škol si totiž stěžuje, že s nimi ministerstvo
školství nekomunikuje a nevěnuje jim pozornost.
"Není akceptovatelné, že ani ministr školství ani odpovědný náměstek doposud nevěnovali přímé komunikaci s
předsednictvem a sněmem Rady vysokých škol odpovídající pozornost a nezúčastnili se žádného z jednání rady, na
která byli s předstihem zváni," uvedl předseda rady Vladimír Haasz, který je zároveň členem České konference rektorů,
s níž ministr jedná pravidelně, naposledy minulý týden. Rada chce proto zaslat výzvu ministrovi školství, ve které ho
požádá o nápravu. Ministrův mluvčí Václav Koukolíček ČTK sdělil, že na výzvu nebudou reagovat. Spolupráci Dobeše
se zástupci vysokých škol přitom už ve čtvrtek kritizovali zástupci Sdružení pro odpovědnou reformu VŠ.


